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Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyülésrő l szóló 2012 .

évi XXXVI . törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a z

Emberi Erőforrások Minisztériumát vezető miniszterhez, mini a tárgyban illetékes

minisztérium vezetőjéhez

„Mikorra várható a társadalombiztosítási finanszirozással m űködő gyemekhospiee-
házak megvalósítása Magyarországon? Tervezi-e a Kormány a pécsi Dóri Ház anyag i
támogatását?”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr!

Sajtóértesülések azt mutatják, hogy mind a mai napig nem valósult meg a Kormány ígérete

arra vonatkozóan, hogy Magyarországon társadalombiztosítási finanszírozással m űködhetnek

majd a gyermekhospice-házak .

Éppen ennek az elmaradásnak a következményeként, súlyos nehézségekkel kell szembenézni e

a Dóri Háznak Pécsett .

Mint ismeretes, a Dóri Ház hazánk első gyermekhospiee-Láza . amelyet a Szemem Fénye
Alapítvány hozott létre 2010-ben gyógyíthatatlan gyermekek és családjuk számára, és ahol a

beteg gyermekek és hozzátartozóik is a legmagasabb szint ű ellátásban részesülnek. Minden

évben 21 napot tölthetnek náluk térítésmentesen azok a gyermekek . akik gyógyíthatatlan

betegek, de még 5-10 évig is élhetnek . Ezzel is segítik és tehermentesítik az őket a

mindennapokban ápoló családtagokat .



Vitathatatlan, hogy olyan hiánypótló és szociálisan, karitatívan gazdag munkát folytatnak

tehát az ott valóban hivatásszerűen dolgozó emberek, amely megbecsülést és támogatást

érdemel a Kormány részér ő l .

finnek ellenére, az anyagi támogatás híányában, a fizetésképtelenség miatt el őfordult, hogy a

villanyt is kikapcsolták az épületben . Emellett gondot jelent a bérek kifizetése is, noha a z

Emberi Erőforrások Minisztériuma nemrégiben megítélt számukra ötmillió forintot, de ez a z

összeg idén március óta nem érkezett meg .

Megemlítendő az is, hogy a gyermekek mellett sajnos a feln őttek hospice ellátása is komoly

nehézségekkel küszködik : évente harminckétezer beteg halálozik el daganatos

megbetegedések miatt, miközben az országban mindössze kétszáz ágy áll rendelkezésre a z

élet végi ellátásra . holott az Egészségügyi Világszervezet (WHÜ) szerint legalább 500 ilye n

ágyra volna szükség .

Mindezek alapján, kérdezem Miniszter Urat, hogy mikorra várható az EMMI álta l
megígért 5 millió forint támogatás folyósítása a Dóri Ház számára, és miért nem történ t

meg eddig?

Figyelembe véve azt. hogy a Kormány korábbi nyilatkozata alapján a szaktárc a

társadalombiztosítási finanszírozással m űködő gyermekhospice-ellátás megvalósításán

dolgozik, valamint a már meglév ő két gyennekhospiee-ház mellé további három létesítését

szorgalmazza, kérem szíves tájékoztatását arra vonatkozóan, hogy milyen határidővel
kíván eleget tenni ezen ígéretének a Kormány?

Tervezi-e a Kormány a Dóri Ház, és a hozzá hasonló tevékenységet folytató hospiee-
házak anyagi finanszírozását, és így a beteg gyermekek, feln őttek és hozzátartozói k
támogatását?
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